
Vysvětlení k připomínkám, které byly vzneseny dne 25.4.2025 při 

setkání se zpracovateli ÚS Centra obce Kvilda a ÚP obce Kvilda 

k přesunu karavanového stání z centra obce Kvilda (za obchodem) 

na novou lokalitu (dle návrhu studie a pozemkové držby rodiny 

zřizovatele). 

 

1) Přesun naplňuje dohody s předchozím i současným vedením obce o přemístění aktivity 

karavanového stání z místa „pilotního, ověřovacího“ umístění. V ověřovacím provozu, který 

běží cca 2 roky, ustaly prakticky veškeré problémy s parkováním obytných aut a tažených 

karavanů v celé lokalitě obce Kvilda (viz. média, stížnosti občanů, atd.). Přínos je doložitelný 

z hlediska hygienického - veškerá likvidace odpadů (tuhých i tekutých) zřizovatelem, připojení 

na elektřinu, organizace stání, atd.; z hlediska ekonomického pro obec (každý karavan zabíral 

cca 4 parkovací místa na obecních parkovištích) i z hlediska estetického (přesměrování volně 

parkujících karavanů, kempujících uživatelů v jejich zázemí, atd., atd.). 

2) Nová lokace karavanového stání bude umístěna tak, aby nebyla viditelná z příjezdové 

komunikace širokým údolím ze směru od Vimperku a Horské Kvildy za využití konfigurace 

terénu a stínění stávající zástavbou. Při finálním řešení pak bude oddělena od sousedních 

stávajících atraktivit (hřbitov, hřiště, ostatní zástavba) vhodnou zelení, stejně tak 

z pohledového směru „Políčka“. Veškeré úpravy cesty a vlastní stání pak budou provedeny 

z čistě přírodních materiálů – štěrk, dřevo.  

3) Karavanové stání je připravováno v naprosto stejném režimu jako stávající. Nepočítá tedy 

s napevno stojícími karavany, mobillheimy, apod. Vše v souladu s literou nového stavebního 

zákona, tj. všechna zařízení „na značkách“ a kdykoli schopna odjet. Zároveň lze doložit, že 

obsazenost se pohybuje zhruba mezi 10-20 % kapacity. Výjimkou jsou pouze dvě období a to 

přelom Silvestra a Nového roku; svátky v začátcích července. Není tedy předpoklad, že místo 

bude trvale obsazeno. Naopak většinu běžných dnů bude bez zátěže karavanů a kemperů.  

 

Závěrem musím dodat, že po dobu trvání ověřovacího procesu (cca 2 roky) nebyla řešena dotčenými 

orgány (jak státními, tak samosprávnými) žádná stížnost. Stejně tak nezazněly problémy stran 

občanského soužití. Lze tedy konstatovat, že došlo k naplnění vize zřizovatele – „Kvilda si zvykla na 

karavanisty a ti se přizpůsobili Kvildě“. Samozřejmě toto vyjádření platí většinově a nikoli absolutně, 

neboť vždy se najdou jedinci s problémy a nebývají ochotni hledat cesty ke shodě a případným 

kompromisům.  
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